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Georganiseerd Bedrijfsleven Noord-Holland maakt zich zorgen om bereikbaarheid 
 
Geacht college Gedeputeerde Staten van Noord-Holland, 
 
Coalitieakkoord 2019-2023 “Duurzaam Doorpakken” op hoofdlijnen. De coalitiepartijen 
vertalen dit zelf als alles is nog mogelijk, maar het bedrijfsleven in Noord-Holland maakt zich 
zorgen over de het ontbreken van een tijdpad en urgentie in het akkoord. Terwijl 
woningbouw en de groei van de voor Nederland en Noord-Holland belangrijke economische 
gebieden Greenport, Schiphol en het Noordzee-kanaalgebied razendsnel toenemen. Tel 
hierbij de explosieve piek in toerisme bij op. Dit vraagt om optimalisatie van het verkeers- en 
vervoersnetwerk op zeer korte termijn, zodat inwoners, bezoekers en bedrijfsleven zich 
duurzaam, effectief, veilig en efficiënt kunnen verplaatsen. Hierbij staat de keuzevrijheid in 
het bepalen van de vervoerswijze centraal. Goede bereikbaarheid van provincie Noord-
Holland en locaties daarbinnen is van cruciaal belang om de kwaliteit van leefbaarheid op 
peil te houden. De bereikbaarheid staat onder druk. Deze druk kan alleen worden opgelost 
als alle partijen (provincie Noord-Holland, MRA, VRA, Regio’s, Ministeries van Infrastructuur 
en Waterstaat en Binnenlandse Zaken, openbaar vervoer en bedrijfsleven) met elkaar 
samenwerken. Het bedrijfsleven geeft Gedeputeerde Staten Noord-Holland graag daarvoor 
een tijdpad mee en vraagt duidelijke besluitvorming voor realisatie van onderstaande 
projecten binnen de coalitieperiode 2019-2023! 
 
 
 
 
 
Woningbouwopgave 
Velen woningbouwprojecten lopen door de recente uitspraak van de Hoge Raad in relatie tot 
het Programma Aanpak Stikstof (PAS) vertraging op, maar dat verandert niets aan de totale 
woningbehoefte in Noord-Holland tot 2050 van circa 250.000 woningen. Het merendeel van 
de vraag ontstaat in het zuidelijk deel van de provincie. Amsterdam wijkt niet af van de 
mondiale ontwikkeling waarin toenemende verstedelijking is te zien. Inmiddels wordt 
Amsterdam onbetaalbaar en wijken jonge gezinnen noodgedwongen uit naar woningen in 
de regio. Momenteel wordt met zogenoemde “Woondeals” gewerkt aan de realisatie van 
woningbouwopgave. Forensen moeten een keuze kunnen maken op welke wijze zij zich 
verplaatsen. Het bedrijfsleven is dan ook van mening, dat de provincie Noord-Holland eerst 
moet zorgen dat zij kunnen bewegen en dan pas te bouwen. Zo kunnen wij een provinciaal 
verkeersinfarct voorkomen. 
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Openbaar vervoer (OV) 

Als belangrijk puzzelstuk van bereikbaarheid ziet het bedrijfsleven een goed functionerend 

en toereikend OV netwerk voor zich. De komende jaren daarom moet worden ingezet op:  

 Het bereikbaar houden van Amsterdam tijdens de grootschalige weg- en 

spoorverbouwingen door onder andere spitsmijden samen met werkgevers en 

onderwijsinstellingen en de introductie van de Airport Sprinter per 2023. 

 Korte termijn verbeteringen (2022) in Noord-Holland Noord (het gebied boven het 

Noordzeekanaal) door één samenhangend multimodaal OV-systeem en MAAS-achtige 

toepassingen in de dunner bevolkte regio’s West-Friesland en Kop van Noord-Holland 

 Verbeteren van de deur tot deur reis door extra strandpendels van en naar Zandvoort en 

Bloemendaal aan Zee in de zomer, voldoende parkeerplekken voor de fiets, regulering-

uitbreiding P&R Uitgeest, Hoorn, Spaarnwoude, Nieuw-Vennep, Halfweg-Zwanenburg, 

Diemen Zuid, Weesp, Heerhugowaard. 

 Uiterlijk in 2028 realisatie van de samenhangende spoorinfrastructuurprojecten om 

Amsterdam Centraal en Amsterdam Zuid teneinde de noodzakelijke uitbreidingen in de 

treindiensten en goederenvervoer door te kunnen voeren. 

 Versnelde planuitwerking voor een toekomstbestendig OV-systeem Schiphol-Amsterdam 

(2030) met doortrekking van de Noord-Zuid metrolijn en het sluiten van de Amsterdamse 

metroring.  

 De trein zou voor kortere internationale reizen de eerste keus moeten zijn. Dat is beter 

voor het milieu en beter voor de economie. Veel partijen zijn het daarover eens en 

daarom werken NS, Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat, Schiphol en KLM aan 

actieplannen waarin hieraan nader invulling wordt geven. 

 In Noord-Holland betekent dat er ruimte nodig is voor internationale treinen. Om de trein 

een serieus alternatief voor korte vluchten te laten zijn, is het van belang dat Schiphol 

zich verder ontwikkelt tot station voor internationale treinen. Verder is Amsterdam voor 

veel (trein)reizigers vanuit het buitenland de belangrijkste bestemming en dat vraagt dus 

hier om voldoende groeiruimte. Gegeven de verschillende opgaven van regionaal tot 

internationaal OV in de corridor Schiphol-Amsterdam-Hoofddorp vraagt dit een goed 

doordacht plan en gerichte investeringen; ook voor de periode tijdens de grote 

verbouwingen in en rond Amsterdam. 

 Integrale OV-knooppuntontwikkeling op gebied van wonen, werken, deur tot deur 

vervoer, (stations)voorzieningen, flankerend beleid en verduurzaming van de mobiliteit. 

 Het huidige vervoer is in de ochtendspits sterk gericht op Amsterdam wat leidt tot volle 

treinen en zet de betaalbaarheid van het OV in toenemende mate onder druk. Daarom 

adviseert het bedrijfsleven bij de integrale OV-Knooppuntenontwikkelingen niet alleen in 

te zetten op wonen maar ook andere functies toe te voegen die juist een tegenspits 

genereren of maatregelen die bijdragen aan het spreiden van de spits 

 Ondersteun de elektrische Schiphol-shuttle die alle hotels in Haarlemmermeer willen 

opzetten. Eén shuttle systeem voor alle hotels in een aantal lussen georganiseerd. Beter 

voor het milieu, duidelijker voor de toerist en ook zou de burger (MAAS) hier gebruik van 

kunnen maken.  

 

 

 

 

Infrastructuur 
Met alleen OV komt Noord-Holland er niet. De Nationale Markt en CapaciteitAnalyse 2017 
(NMCA) heeft duidelijk vastgelegd waar de komende decennia knelpunten in de provincie 
Noord-Holland zich voordoen. Het Rijk neemt het voortouw om de komen tot de verbetering 
van het hoofwegennet met MIRT-projecten, zoals Amsterdam-Hoorn (A7-A8), Samen 
bouwen aan Bereikbaarheid, waaronder Rottepolderplein, Havenstad/ZaanIJ en Amsterdam 
Bay Area, KANS en Amsterdam-Schiphol-Hoofddorp. Belangrijke verkenningen om de 



hoofdstad toegankelijk te houden en de Noord-Zuidverbinding te verbeteren, maar niet de 
oplossing voor een volledig robuust wegennetwerk in Noord-Holland. Uit de eerste 
resultaten van Samen werken aan Bereikbaarheid komt vast te staan, dat het zogenoemde 
Daily Urban System bijzonder onder druk komt te staan. Het bedrijfsleven wil daarom dat de 
provincie Noord-Holland haast maakt met de volgende projecten: 

 De Oost-West verbinding A8-A9 is in een robuust netwerk, vooral rondom Amsterdam, 
onmisbaar. Het bedrijfsleven staat positief tegenover de mogelijkheid om de verbinding 
aan te leggen door middel van een tunnel, maar vindt de vertraging die het onderzoek 
naar deze mogelijkheid met zich meebrengt onacceptabel. Daarnaast is de vraag of 
provincie Noord-Holland ook voldoende financiële middelen vrij kan maken om een 
tunnel te financieren. Het bedrijfsleven vindt dat provincie Noord-Holland op korte termijn 
duidelijke keuzes moet maken die realisatie op korte termijn garandeert. 

 Provincie Noord-Holland stelt de eerdere besluitvorming rondom de zogenoemde 
“Duinpolderweg” ter discussie. Ook is een substantiële reservering van € 79 miljoen 
onttrokken aan het project. Het opwaarderen van de Nieuwe Bennebroekerweg is zeker 
in belangrijk voor de ontsluiting van nieuwe woonwijken in Hoofddorp, maar voegt 
onvoldoende toe aan de totale bereikbaarheid in de Regio. Het bedrijfsleven roept 
provincie Noord-Holland dan ook op om samen met provincie Zuid-Holland snel werk te 
maken van de ontsluiting van de Haarlemmermeer en Bollenstreek.  

 Investeer tijdig in onderhoud van bruggen en kunstwerken om calamiteiten en nog meer 
druk op het wegennet te voorkomen. 

 Het is mogelijk het wegennet te ontlasten door de ambitie “vervoer over water” uit het 

coalitieakkoord daadwerkelijk te realiseren. Het bedrijfsleven ondersteunt dan ook de 

visie “Ware Koers NH” van Koninklijke BLN-Schuttevaer. Ontwikkel en stimuleer 

Regionale Overslag Centra langs het basis netwerk vaarwegen, zoals Boekelermeer, en 

waardeer het Noord Hollands Kanaal op naar CEMT Klasse V. 

 Aandacht voor de fietssnelwegen, gelet op de opkomst van zogenoemde speed-

pedelecs, zal een bijzondere bijdrage leveren aan afname druk op het wegennet.  

 

Daar geen een maatregel op zichzelf staat en de drukte op het Noord-Hollandse wegen- en 

spoornet dermate groot is, benadrukt het bedrijfsleven dat het een en-en-verhaal is en niet 

of-of. Het bedrijfsleven gaat graag in gesprek met de provincie om te komen tot een 

Regionale Deltaplanmobiliteit Noord-Holland met de focus op 2030. Op die manier kan een 

provinciaal verkeersinfarct worden voorkomen. 
 

 

 

Tenslotte zijn nieuwe vormen van financiering en bekostiging OV en infrastructuur cruciaal 

om Noord-Holland bereikbaar te houden. Bovenstaande opgaven vragen volgens het 

bedrijfsleven om grote investeringen in de spoor-, vaar- en wegeninfrastructuur én in de 

spits om de inzet van meer treinen. Helaas zijn de beschikbare (rijks)investeringsbudgetten 

voor de uitbreiding van infrastructuur (nog) niet toereikend en zijn er gezien de specifieke 

vervoerskenmerken van Noord-Holland beperkte mogelijkheden om meer treinen te laten 

rijden. De gewenste kwaliteitsslag kan dan ook alléén bereikt worden als alle publieke en 

private partijen het investeren in goede infrastructuur en exploitatie als een 

gemeenschappelijke opgave zien.  

 



     
 

       
 

 

    


